
 

 

Protokół Nr XIII 
Sesji Rady Gminy Rząśnia odbytej w dniu 22 maja 2025 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rząśni. 

 
Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Rząśnia Jarosław Popławski o godzinie 913 otworzył sesję, a następnie ustalił na 
podstawie listy obecności, że w posiedzeniu uczestniczy 12 Radnych co wobec ustawowego składu Rady Gminy 
wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Pkt 2. Odczytanie porządku obrad. 

W dalszej części Przewodniczący odczytał porządek obrad. 

Pkt 3. Informacja na temat protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący przedstawił punkt, otworzył dyskusję oraz przedstawił, iż Radny Tomasz Pełka wniósł o zmianę 

zapisu w pkt. 10 i 11 wers 7, który brzmiał: „Następnie Radny Tomasz Pełka oświadczył do protokołu, iż jest 

przeciwny za wprowadzeniem do budżetu Gminy Rząśnia zadania pn. „Rozbudowa i modernizacja istniejącego 

systemu zarządzania obradami z montażem systemu kamer, transmisji oraz wymianą szafy Rack wraz z jej 

osprzętem” i proponuje ująć powyższe zadanie w budżecie na przyszły rok” na „Następnie Radny Tomasz Pełka 

oświadczył do protokołu, iż jest przeciwny za wprowadzeniem do budżetu Gminy Rząśnia w roku bieżącym 

zadania pn. „Rozbudowa i modernizacja istniejącego systemu zarządzania obradami z montażem systemu 

kamer, transmisji oraz wymianą szafy Rack wraz z jej osprzętem” i proponuje ująć powyższe zadanie w budżecie 

na przyszły rok”. 

Pkt 4. Informacja Wójta Gminy z działań od ostatniej Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który przedstawił informację z działań 

od ostatniej Sesji Rady Gminy. Głos w tym punkcie zabrał również Kierownik Referatu Inwestycji i Promocji 

Gminy – Pan Przemysław Cimcioch. 

Pkt 5. Przedłożenie raportu o stanie Gminy Rząśnia. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy Rząśnia, który przedłożył Radzie Gminy Rząśnia 

raport o stanie gminy. 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obrębów Rekle, Zielęcin, gmina Rząśnia. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy, który przedstawił projekt uchwały. Głos w tym 

punkcie zabrał Radny Mariusz Bożek, który zgłasza brak w przesłanych materiałach na sesję projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębów Rekle, Zielęcin, 

gmina Rząśnia. 

W związku z powyższym Przewodniczący ogłosił przerwę techniczną o godzinie 1003 

Przewodniczący wznawia obrady o godzinie 1016 

Po przerwie głos w tym punkcie zabrał Radny Mariusz Bożek oraz Przewodniczący Rady, którym odpowiedzi 

udzielił Urbanista - Pan Gabriel Ferliński oraz Pani Natalia Wortalska – Projektant planu. Kolejno głos zabrał 

Radny Mariusz Bożek, a odpowiedzi udzielił Pan Gabriel Ferliński oraz Wójt Gminy. Głos w sprawie 

procedowanego projektu uchwały zabrał również Przewodniczący Rady oraz Robert Telenga. Następnie, 



 

 

Przewodniczący kolejno poddał pod głosowanie uwagi nieuwzględnione przez Wójta Gminy wskazane w 

załączniku nr 2 do przedmiotowego projektu uchwały.   

Uwaga nr 1 z dnia 29 grudnia 2024 roku – została nieuwzględniona 12 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących”. 

Uwaga nr 2 z dnia 9 stycznia 2025 roku– została nieuwzględniona 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i „wstrzymujących”. 

Uwaga nr 3 z dnia 8 maja 2025 roku – została nieuwzględniona 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i „wstrzymujących”. 

Po głosowaniach w sprawie nieuwzględnienia uwag, Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i 

poddał go pod głosownie. Uchwała Nr XIII/91/2025 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębów Rekle, Zielęcin, gmina Rząśnia –została podjęta 11 głosami 

„za” przy braku głosów „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Rząśnia na lata 2025-2028. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy, który przedstawił projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i wobec braku uwag i wniosków odczytał projekt uchwały i poddał go pod 

głosowanie. Uchwała Nr XIII/92/2025 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Rząśnia na lata 2025-2028 – została podjęta 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących”. 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Łódzkiemu 

na realizację zadania pn.: „Dofinansowanie w formie dotacji celowej Kolejowej Komunikacji Autobusowej 

uruchamianej przez Łódzką Kolej Aglomeracyjną na zlecenie Samorządu Województwa Łódzkiego”. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy, który przedstawił projekt uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusje. Głos zabrał radny: Mariusz Bożek, Robert Telenga oraz Tomasz Pełka, 

którym odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. Kolejno glos zabrał Przewodniczący Rady Gminy oraz Radny Mariusz 

Bożek. Wobec braku dalszych wniosków i uwag Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod 

głosowanie. Uchwała Nr XIII/93/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Łódzkiemu 

na realizację zadania pn.: „Dofinansowanie w formie dotacji celowej Kolejowej Komunikacji Autobusowej 

uruchamianej przez Łódzką Kolej Aglomeracyjną na zlecenie Samorządu Województwa Łódzkiego” - została 

podjęta 12 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących”. 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Wójtowi Gminy, który przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnień 

co do procedowanej uchwały udzielił również Przewodniczący Rady Gminy. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Głos zabrał Radny: Mariusz Bożek oraz Robert Telenga a wyjaśnień udzielił pracownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej – Pan Marcin Kazuba oraz Przewodniczący Rady. Kolejno głos zabrał Radny Tomasz Pełka, Wójt 

Gminy oraz Przewodniczący Rady. Następnie głos zabrał Radny Mariusz Bożek, któremu odpowiedzi udzielił 

Pan Marcin Kazuba oraz Przewodniczący Rady. Wobec braku dalszych wniosków i uwag Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr XIII/94/2025 w sprawie ustalenia stawki 

dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego - została podjęta 12 głosami „za”, przy braku głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących”. 



 

 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 m3 ścieków komunalnych 

dowożonych do oczyszczalni ścieków w Rząśni. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt, przedstawił projekt uchwały oraz otworzył dyskusję. Głos zabrał 

Radny Robert Telenga, któremu odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady oraz Pracownik ZGK – Pan Marcin 

Kazuba. Kolejno głos zabrał radny: Tomasz Pełka oraz Łukasz Szlęk, a do poruszanych kwestii odniósł się 

Przewodniczący Rady, Pan Marcin Kazuba oraz Wójt Gminy. W dalszej kolejności zabrał głos radny: Tomasz 

Pełka, Mirosław Olczak oraz Mariusz Bożek, którym odpowiedzi udzielił Wójt Gminy oraz Przewodniczący 

Rady. Następnie Radny Tomasz Pełka, któremu odpowiedział Pan Marcin Kazuba oraz Kierownik Referatu 

Inwestycji i Rozwoju Gminy – Pan Przemysław Cimcioch. W następnej kolejności głos zabrał Radny Łukasz Szlęk 

oraz Wójt Gminy. W dalszej dyskusji głos zabrał  Radny Tomasz Pełka, Kierownik Przemysław Cimcioch oraz 

Przewodniczący Rady Gminy. Następnie głos zabrał Pan Marcin Kazuba – Pracownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, Radny Tomasz Pełka, Przewodniczący Rady, Pan Marcin Kazuba oraz Wójt Gminy. Głos zabrał 

Radny Robert Telenga, któremu odpowiedzi udzielił Kierownik Pan Przemysław Cimcioch. Na zakończenie głos 

zabrał Radny Mirosław Olczak. Wobec braku kolejnych wniosków i uwag Przewodniczący odczytał projekt 

uchwały i poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr XIII/95/2025 w sprawie ustalenia opłaty za 1 m3 ścieków 

komunalnych dowożonych do oczyszczalni ścieków w Rząśni - została podjęta 11 głosami „za”, 1 głosie 

„przeciw” i braku „wstrzymujących się”. 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania lub rozkładnia na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Rząśnia lub jej jednostkom organizacyjnym oraz określenia 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych. 

Przewodniczący przedstawił punkt i oddał głos Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały. Po 

otwarciu dyskusji głos zabrał Radny Mariusz Bożek. Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. Uchwała Nr XIII/96/2025 w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładnia na raty spłaty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Rząśnia lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych 

– została podjęta 12  głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących”. 

Pkt 12 i 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rząśnia na lata 2025-2033 i 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 

2025 rok. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt. Zaproponował omówienie wspólnie punktów dot. projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2024-2033 oraz projektu uchwały 

w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2024 rok, po czym oddał głos Skarbnik Gminy, która w sposób 

szczegółowy przedstawiła zmiany przygotowanych projektów uchwał. Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos 

w tym punkcie zabrał Radny Mariusz Bożek, któremu odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy. Wobec braku 

dalszych pytań i uwag odnośnie ww. projektów, Przewodniczący kolejno odczytał projekty uchwał oraz oddał 

głos Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który przedstawił pozytywną opinię w stosunku do ww. 

projektów uchwał. Kolejno Przewodniczący poddał je pod głosowanie. Uchwała Nr XIII/97/2025 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata 2025-2033 – została podjęta 12 głosami „za” 

przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących”. Uchwała Nr XIII/98/2025 w sprawie zmian budżetu 



 

 

Gminy Rząśnia na 2025 rok – została podjęta 12 głosami „za” przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’. 

Pkt 14. Sprawy różne. 

Przewodniczący przedstawił kolejny punkt oraz poinformował, iż do Rady Gminy wpłynęło sprawozdanie  

finansowe za 2024 rok, tj. bilans wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2024 rok, bilans 

jednostki budżetowej lub samorządowego zakładu budżetowego za 2024 rok, rachunek zysków i strat za 2024 

r., łączne zestawienie zmian funduszu jednostki oraz informację dodatkową za 2024 r. Przewodniczący  

informuje również o przekazaniu przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w ustawowym terminie 

sprawozdania: „Ocena zasobów pomocy społecznej” za lata 2023-2024 wraz z prognozą za 2025 r. 
Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos w tym punkcie zabrał radny: Tomasz Pełka w sprawie  przystanku 

kolejowym Biała Szlachecka, min. prosi o dopilnowanie prac przy budowie parkingu jak również, rozmów ze 

Starostą odnośnie budowy brakującego chodnika. Radny wnosi również o koszenie traw przy drogach  

gminnych. Kolejno Radny: Mirosław Olczak w sprawie informacji napływających od mieszkańców Stróży  

odnośnie przyjmowania uchodźców w Pałacu w Stróży, czyszczenia chodników z wyrastającej trawy oraz  

wiadomości sms napływających od Zakładu Gospodarki Komunalnej w celu przekazania pomiaru zużytej wody. 

Łukasz Szlęk w sprawie rozmów ze Starostwem odnośnie dokończenia drogi na odcinku Suchowola-Rekle-Bo-

gumiłowice poprzez nałożenie warstwy nawierzchniowej. Rafał Szlęk w sprawie dokładniejszego wykaszania 

rowów. Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Wójt Gminy. W dalszej części głos zabrał Radny Robert Telenga 

w sprawie pogłosek o przyjmowaniu uchodźców w  Szkole Podstawowej w Zielęcinie. Radny prosi o  

udostępnienie pisma z Urzędu Marszałkowskiego dotyczącego podejmowania uchwały intencyjnej odnośnie 

sprzeciwu nad przyjmowaniem uchodźców oraz rozmów ze Starostą o drodze Rząśnia-Stróża. Następnie Radny 

Leszek Szczepański w sprawie remontu przystanków w miejscowości Będków, wysepki koło Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rząśni oraz studzienek kanalizacyjnych na drodze powiatowej  

Rząśnia-Pajęczno. Odpowiedzi na powyższe pytania udzielił Wójt Gminy oraz Kierownik Referatu Inwestycji i 

Rozwoju Gminy – Pan Przemysław Cimcioch. W dalszej kolejności Radny Rafał Szlęk w sprawie rozbudowy 

gminnego żłobka „Kubuś i Przyjaciele”, modernizacji placu zabaw oraz spotkania z przedstawicielami PGE  

odnośnie instalacji fotowoltaicznej. Radna Agnieszka Wojtysiak-Kordowina w imieniu Radnego Tomasza  

Leszczyka, wnosi o przyjrzenie się drodze na skrzyżowaniu ul. Nowej z ul. 1 Maja w miejscowości Rząśnia  

odnośnie pojawiającej się na tym odcinku kałuży. Odpowiedzi na ww. pytania udzielił Wójt Gminy. Głos w tym 

punkcie zabrał również radny: Tomasz Pełka w sprawie karnetów na Powiatową Pływalnię w Pajęcznie oraz 

Mirosław Olczak w sprawie stacji meteorologicznej. Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. Kolejno głos zabrali 

radni: Robert Telenga w sprawie Klastra Energii oraz Rafał Szlęk w sprawie Grantów Sołeckich, któremu  

odpowiedzi udzielił Kierownik– Przemysław Cimcioch oraz Wójt Gminy. Na koniec Wójt Gminy informuje  

Radnych o skierowanym piśmie do Starosty Pajęczańskiego w sprawie niedrożności przepustu przy drogach w 

Kiełczygłowie, Stróży oraz Będkowie, uszkodzonych studzienek w ciągu i ciągów odwadniających, zapadlisk 

koło kapliczki w Broszęcinie, uszkodzonej drodze w kierunku Chabielic oraz wycinki drzew wzdłuż drogi  

Rząśnia-Zielęcin. 

Pkt 15. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący zamknął XIII sesję IX kadencji Rady Gminy Rząśnia o godzinie 1323 
 

Protokołował/a: Katarzyna Russ 



 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 
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